
Obec Bezděkov nad Metují 

Zastupitelstvo obce 

 

ZÁPIS 

Z 5. VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE BEZDĚKOV NAD METUJÍ 

V ROCE 2022 

konaného dne 8. 9. 2022 od 19.00 hodin na sále v pohostinství č. p. 32 

___________________________________________________________________________ 
 
Přítomni:  Mgr. Miroslav Maroul, Martin Jirmann, Ing. Věra Bílková, Martin Moravec, 

Pavel Jansa, Eva Gennertová, Jana Tošovská, 
 7 členů zastupitelstva - ZO je usnášení schopné 

Omluveni:     Lukáš Němec, Lukáš Petříček 

Zapisovatelka: Jana Košová 

Ověřovatelé zápisu: Martin Jirmann, Eva Gennertová 

 
Veřejnost: 35 občanů 
___________________________________________________________________________ 
 
I. Volba ověřovatelů zápisu 
 

Navržení ověřovatelé: Martin Jirmann, Eva Gennertová 
 
Usnesení č. 01/05/2022 
Zastupitelstvo obce schvaluje navržené ověřovatele zápisu. 

Pro:   5  Proti:   0 Zdržel se:   2 

 
Usnesení bylo přijato. 
___________________________________________________________________________ 
 
II. Kontrola plnění bodů zápisu ze 4. zasedání ZO v roce 2022 konaného dne 18. 8. 2022 
 
Přijatá usnesení jsou splněna nebo rozpracována. 
___________________________________________________________________ 

 
 
 
 
 
 

  



III. Program zasedání (návrh): 
 
Body k usnesení: 
 
1. Studie cyklodopravy na Policku 
2. Galileo Corporation s.r.o. - Smlouva o zřízení a provozu mobilní aplikace 
3. Zapojení obce jako signatáře do Paktu starostů a primátorů v oblasti klimatu a 

energetiky 
4. Nákup pracovního automobilu pro TS obce Bezděkov nad Metují 
5. TJ Sokol Bezděkov nad Metují – žádost o pomoc s řešením financování provozu 

tělocvičny – energie, vodné stočné 
6. Směna pozemku s doplatkem - Václav Verner x obec 
7. Revokace usnesení č. 11/02/2022 a souhlas s dokončením rozpracované prováděcí 

dokumentace – povrchy komunikací Jižní čtvrť 
8. MAS Stolové hory, z. s. – výše členských příspěvků 
 
Usnesení č. 02/05/2022 
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program. 

Pro:   7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
 
____________________________________________________________________ 
 
IV. Vlastní jednání 
 
Body k usnesení: 
 

1.  Studie cyklodopravy na Policku 
 

➢ Pan Ing. Adam Beneš doručil dne 20. 6. 2022 vypracovanou STUDII CYKLODOPRAVY NA 
POLICKU, která rozšiřuje cyklistické trasy na území členských měst, městysů a obcí DSO 
Policka, 

➢ studie bude výhledově sloužit také jako podklad pro územní plán obce,  
➢ dotace, které by umožnily výstavbu tras prozatím nejsou vyhlášeny, 
➢ studie předložena k nahlédnutí. 

 
Usnesení č. 03/05/2022 

Zastupitelstvo obce schvaluje předloženou Studii cyklodopravy na Policku. 

Pro:  7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
___________________________________________________________________________ 

 
 
 
 



2. Galileo Corporation s.r.o. - Smlouva o zřízení a provozu mobilní aplikace 
 

➢ Zprovoznění mobilní aplikace „V OBRAZE“, zajištění bezvadného provozu a 
internetového datového zdroje, který aplikaci poskytne informace z internetových 
stránek objednatele, 

➢ přináší přehled aktualit z webových stránek na mobilní zařízení, 
➢ upozorní na nové zprávy, akce, fotografie nebo dokumenty vyvěšené na úřední desce, 
➢ dosud jsme aplikaci využívali na zkoušku. Po cca půl ročním používání byla stažena 

195x, 
➢ náklady bez DPH: výroba aplikace Kč 18.500,-, roční provoz: Kč 5.450,-. 

 
Usnesení č. 04/05/2022 
Zastupitelstvo obce schvaluje předloženou Smlouvu o zřízení a provozu mobilní aplikace a 
pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy. 

Pro:  7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
___________________________________________________________________________ 
 

3. Zapojení obce jako signatáře do Paktu starostů a primátorů v oblasti klimatu a 
energetiky 

 
➢ Místní akční skupinou Stolové hory, z. s.  byla přednesena možnost spojit se s ostatními 

členy (Česká Metuje, Bukovice, Machov, Police nad Metují, Stárkov, Suchý Důl, Velké 
Petrovice, Velké Poříčí a Žďárky) a podepsat iniciativu a tím se zavázat ke společnému 
dosažení uhlíkové neutrality do roku 2050, 

➢ toto zapojení bude důležité pro budoucí čerpání dotací v oblasti udržitelných zdrojů, 
➢ zapojení obce není závazné ke konkrétním opatřením, splněním limitů apod. 

 
 
Usnesení č. 05/05/2022 
 
Zastupitelstvo obce souhlasí se zapojením obce jako signatáře do Paktu starostů a primátorů 
v oblasti klimatu a energetiky, který deklaruje plnění závazků plynoucích z dokumentu „Pakt 
starostů a primátorů – Evropa“ (viz příloha zápis ze zasedání zastupitelstva). Zastupitelstvo 
současně pověřuje starostu obce podpisem dokumentu „Pakt starostů a primátorů – Evropa“, 
dle představeného návrhu.     
 

Pro:  7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
 
___________________________________________________________________________ 
 
 
 
 
 
 



4. Nákup pracovního automobilu pro TS obce Bezděkov nad Metují 
 

➢ Stávající automobil - dodávka Renault Trafic má poslední měsíc své životnosti – STK 
v říjnu 2022 – oprava vyloučena – auto je zcela zkorodované, hlavně nosné prvky, 

➢ návrh na řešení – nákup staršího vhodného pracovního automobilu – vzhledem 
k současným cenám ojetin a charakteru jeho používání zakoupit víceúčelovou menší 
dodávku – již použitou, 

➢ cena je stanovena do max. částky 120 tis. Kč, 
➢ nákup bude uskutečněn nejdéle do konce září 2022, 
➢ posouzení technického stavu a relevance ceny vytypovaného automobilu posoudí za 

obec automechanik pan František Roško. 
 
Usnesení č. 06/05/2022 
 
Zastupitelstvo obce souhlasí se zakoupením použitého pracovního automobilu (dodávka) pro 
TS obce Bezděkov nad Metují s cenovým limitem do 120 tis. Kč. Zastupitelstvo obce pověřuje 
nákupem automobilu starostu obce s tím, že posouzení technického stavu a relevance ceny 
vytypovaného automobilu posoudí a nákup doporučí automechanik pan František Roško.  
 

Pro:  7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
 
___________________________________________________________________________ 
 

5. TJ Sokol Bezděkov nad Metují – žádost o řešení financování provozu tělocvičny – 
energie, vodné, stočné 

 
➢ stávající situace na trhu s energiemi zaznamenává velké zvyšování dodavatelských cen 

plynu a elektřiny, další vývoj je nejistý, 
➢ předseda TJ Sokol Bezděkov nad Metují pan Mgr. Zdeněk Borna doručil na obec žádost 

o pomoc v řešení stávající i budoucí situace vysokých cen energií dopadající na 
možnosti provozu tělocvičny (vytápění plynem), 

➢ na základě uzavřené veřejnoprávní smlouvy obdržel TJ Sokol pro rok 2022 částku 
40.000,-Kč - tato je v zásadě účelově vázána na úhradu spotřebovaných energií, 

➢ dle předložených uhrazených záloh na energie a na základě předložených nových 
výměrů záloh (vyšší) vyplývá, že částka 40 tis. Kč bude pro rok 2022 nedostačující, 

➢ ze strany obce je potřebné, aby zajistila podmínky pro provozování tělocvičny TJ tak, 
aby zde již provozované sportovní aktivity mohly dále pokračovat, 

➢ je předložen dodatek č 1. k již uzavřené veřejnoprávní smlouvě, který upravuje 
podmínky, výši a způsob kompenzace výdajů TJ Sokol za spotřebované energie na 
provozování tělocvičny, 

➢ uzavřením dodatku č. 1 se obec zavazuje, že uhradí skutečně vynaložené energie a 
vodné za kalendářní rok 2022, a to s vyúčtováním energií a vodného s odečtem do 10. 
1.2022, obec na základě těchto podkladů převede předpokládané finanční prostředky 
přesahující částku 40 tis. Kč na účet TJ Sokol. Jedná se o navýšení dotace o 36 000,-Kč.     

 
 



Usnesení č. 07/05/2022 
 
Zastupitelstvo obce souhlasí s obsahem dodatku a pověřuje starostu obce uzavřít předložený 
dodatek č. 1 k uzavřené Veřejnoprávní smlouvě mezi TJ Sokol Bezděkov nad Metují a Obcí 
Bezděkov nad Metují.  
 

Pro:  7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
 
___________________________________________________________________________ 
 

6. Směna pozemku s doplatkem - Václav Verner x obec 
 

➢ Obec požádala p. Václava Vernera o prodej pozemků p. č. 290/41 (69 m2 - ostatní 
plocha, ostatní komunikace) a p. č. 1049 (11 m2 - ostatní plocha, ostatní komunikace) 
z důvodu výstavby chodníků, dle GP č. 384-61/2022 ze dne 30. 5. 2022, 

➢  p. Václav Verner požádal obec o směnu pozemku ve vlastnictví obce, p. č. 208/5 (11 
m2 - ostatní plocha, jiná plocha) za p. č. 1049 s doplatkem za p. č. 290/41, 

➢ doplatek bude ve výši násobku 69 m2, kdy sjednaná kupní cena za 1 m2 činí Kč 60,- (tj. 
Kč 4.140,-), 

➢ záměr obce byl řádně odsouhlasen usnesením č.: 08/04/2022, vyvěšen dne 19. 8. 2022 
a sejmut 5. 9. 2022. 

 
Usnesení č. 08/05/2022 

Zastupitelstvo obce souhlasí se směnou pozemku p. Václava Vernera, p. č. 1049 
s výměrou 11 m2 - ostatní plocha, ostatní komunikace, za pozemek ve vlastnictví obce p. č. 
208/5 s výměrou 11 m2 - ostatní plocha, jiná plocha a koupí pozemku p. č. 290/41 s výměrou 
69 m2 - ostatní plocha, ostatní komunikace s doplatkem Kč 4.104,- a pověřuje starostu 
s podpisem této smlouvy. 

Pro:  7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
___________________________________________________________________________ 
 

7. Revokace usnesení č. 11/02/2022 a souhlas s dokončením rozpracované prováděcí 
dokumentace – povrchy místních komunikací Jižní čtvrť 

➢ Navržena revokace usnesení číslo 11/02/2022 z důvodu nezajištění finančních 
prostředků na realizaci akce, 

➢ navržen souhlas s dokončením rozpracované prováděcí dokumentace s položkovým 
rozpočtem pro realizaci asfaltových povrchů místních komunikací Jižní čtvrť - 2. a 3. 
etapa  

 
Usnesení č. 09/05/2022 
 
Zastupitelstvo obce souhlasí s revokací usnesení č. 11/02/2022 a dále souhlasí s dokončením 
rozpracované prováděcí dokumentace s položkovým rozpočtem pro realizaci asfaltových 



povrchů místních komunikací Jižní čtvrť - 2. a 3. etapa  

Pro:  7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
___________________________________________________________________________ 

 

8. Zvýšení příspěvků – MAS Stolové hory 
➢ MAS Stolové hory čelí nárůstu cen, proto žádá o zvýšení příspěvků na Kč 25 ,- na 

obyvatele, pro obec Bezděkov nad Metují to činní Kč 15.450,- 
➢ vize přijmutí nového pracovníka, který bude koordinátorem v oblasti energetiky pro 

okolní obce 
 
Usnesení č. 10/05/2022 

Zastupitelstvo obce souhlasí se zvýšením příspěvků spolku MAS Stolové Hory, na Kč 25,- na 
obyvatele. 

Pro:  7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
___________________________________________________________________________ 
 
 
Body informativní a na vědomí: 
 

1. Oprava MK po akci „Kanalizaci a ČOV a příprava akce „Obnova místních komunikací 
2022 – 2023“ 

- Dodávka části „BSS“ – rozsah cca 6 000 m2, náklady cca 6 mil Kč,- bez DPH, 
- dodávka části dotace „MMR“ – rozsah cca 7.500 m2,  náklady 13,5 mil., 
-  po 18,7, Kč, mil Kč,- vč. DPH, 
- EUROVIA a. s. odstoupila od plnění smlouvy - uzavřena dohoda o zrušení plnění 

smlouvy o dílo, 
- žádost o prodloužení (dotace MMR) do 30.6.2023, bylo vyhověno,    
- žádost o prodloužení (dotace OPŽP) do 30.6.2023 je připravována – Dabona,   
- Ing. Verner s obcí přepracoval skladby komunikací (MMR) vzhledem k růstům cen a 

sblížení skladeb s dodávkou oprav MK BSS, 
- po vyhotovení konečné PD a položkového rozpočtu k realizaci vyhlásí ISES Praha nové 

výběrové řízení na dodavatele obnovy MK (části dotace MMR). 
 

2. Kanalizace a ČOV – zkušební provoz, přípojky soukromé, přípojky nemovitostí 
v majetku obce 

- 45 připojených soukromých objektů k dnešnímu dni, 
- již připojené nemovitosti ve vlastnictví obce: budova školy, OÚ, HB, a pohostinství je 

rozpracováno (Fridrich-dovolená). 
 

3. Opatření pro zajištění úspor energií v objektech ve vlastnictví obce 



- Je navržena důsledná kontrola budov v oblasti spotřeby energií, která může být po 
kontrole s následnými opatřeními zdrojem úspor energií – topení, osvětlení, teplota ve 
vytápěných prostorách..., 

- VO – vyhodnocení doby spínání a vypínání VO, a to v režimu celonoc i polonoc – včetně 
návrhu na řešení typu „žárovek“ – přechod na LED technologii. 

 
4. Dotace MŽP – „Sběrná místa - kontejnery“ 

- Zpevněné plochy pod sběrné nádoby – „hnízda“-  jsou provedeny hrubé zpevněné 
plochy (bez obrub a bet, prvků), 

- rozhodnout o druhu a počtu nádob na T. O. - bezodkladně rozmístit!!! 
 

5. Parkoviště u prodejny a hřiště a plánovaná úprava sportoviště, oplocení, vstupní 
prostor (Ach. Přibyl) 

- Příprava návrhu na řešení konečných úprav parkoviště (Arch. Přibyl), zároveň přilehlého 
sportoviště a přístupového prostoru do areálu hřiště. 

 
6. Kalabon – škody při přívalových deštích  

- Úkol starosta + THP + Ing. Kališ – neodkladně určit místa k zásahu - návrh řešení – 
provedení technicko-stavebních opatření – řešit, 

- probíhá jednání o řešení rekonstrukce silnice, dešťové kanalizace a chodníkového tělesa 
od Mýta na náves (Kalabon) s KHK, 

- dne 19. 9. 2022 proběhne jednání v této věci s hejtmanem KHK  Martinem Červíčkem a 
radním pro dopravu a majetek Václavem Řehořem,          

- tato investice bude vyžadovat náročnou přípravu a vysoké finanční prostředky, o 
kterých budeme muset vyjednávat (spoluúčast obce), 

- pokud vše bude pokračovat dobře, tak začátek realizace bude předběžně za 2 – 4 roky,  
 
 
Volná diskuze: 
 
Petr Verner: U kostela nesvítí osvětlení, stalo se to po dešti, nejspíš nějaký zkrat. 

P. starosta: Tuto informaci slyším poprvé. Zajistíme nápravu. 
 

Daniel Roman: Budete něco dělat s Bělskou cestou? Věčně mám kameny na zahradě. 
 p. starosta: Bohužel na to nejsou finance, maximálně tam můžeme dát štěrk. 
Daniel Roman: Vede tam i cyklostezka, řeší se to už 15 – 20 let… 

p. starosta: Je to cesta technického charakteru určena pouze pro obslužnost pozemků, není  
určená pro osobní automobily. 
 

Jiří Škop: Kam se může dávat hlína zbylá po napojení kanalizace? 
p. starosta: Obec žádala CHKO o souhlas o uložení na třech místech v katastru obce, ale  

nebylo nám vyhověno. Stejně jako obec musí výkopky odvést na skládku, tak i 
občané v případě, že se nedohodne např. se sousedem k vyrovnání pozemku, 
budou také nuceni odvést nadbytečnou hlínu na skládku. 
 

Vojtěch Lanta: Na spodní cestě na hřbitov je díra, nedá se tam jet. Kdy se zasype? 
p. starosta: Je to příprava na osazení ventilu a odbočky vody pro hřbitov. Zasype se po 

připojení. 



 
   
  

 
Veřejné zasedání zastupitelstva bylo ukončeno v 2010. 
 
 
 
 

 

                     ……………………………… ……………………………… 
                          Martin Jirmann Eva Gennertová 
                           1. ověřovatel 2. ověřovatel 
 
 
 
 
 ……………………………… ……………………………… 
 Jana Košová Mgr. Miroslav Maroul 
 zapisovatelka starosta obce 


